
ويروس قاتل يك بار ديگر ركورد شكني كرد. 
در ۲۴ ساعت منتهي به آخرين روز تيرماه، هر 
ش�ش دقيقه يكي از هموطنانمان بر اثر ابتلا 
به ويروس كرونا جانش را از دس�ت داد تا در 
داغ ترين روزهاي تابس�تان، داغ ۲۲۹ نفر از 
هموطنانمان بر دل خانواده هايشان بنشيند. 
آمار جهاني مبتلايان به كوويد ۱۹ نيز در مرز 
۱۵ ميليون نفر اس�ت. خبرها درباره كش�ف 
واكسن ويروس كرونا جدي تر از قبل مي شود 
روز گذشته دانشمندان روسي مدعي شدند 
واكس�ن ضد كروناي آنها آماده ورود به بازار 
است. دانش�مندان دانشگاه آكس�فورد نيز 
از موفق ب�ودن واكس�ن توليدي خودش�ان 
خب�ر مي دهند. با تم�ام اينه�ا ملموس ترين 
واقعي�ت در حال حاضر، نبود دارو و واكس�ن 
ويژه بيماري كروناست؛چراكه حتي در صورت 
كشف واكسن اين ويروس، دنيا با چالش هاي 
تازه اي در حوزه دسترسي همگاني به واكسن 
و داروي كوويد ۱۹ مواجه خواهد بود. به همين 
خاطر هم وزير بهداشت همچنان تنها راه مؤثر 
در مهار بيماري كرونا را رعايت پروتكل هاي 
بهداشتي از سوي آحاد مردم، كسبه و مشاغل 
مي داند و تأكيد دارد:»همگان براي حضور در 
اماكن عمومي حتماً از ماسك استفاده كنند.«

روز گذشته وقتي سيما سادات لاري، سخنگوي 
وزارت بهداشت پش��ت ميكروفون قرار گرفت تا 
گزارش وضعيت كرونا در كش��ورمان را بدهد از 
شناس��ايي ۲ هزار و ۶۲۵ بيم��ار جديد مبتلا به 
كوويد۱۹ خبر داد كه يك هزار و ۹۷۷ نفر از آنها 
بستري شدند. حالا مجموع بيماران كوويد۱۹ در 

كشور به ۲۷۸ هزار و ۸۲۷ نفر رسيد. 
در طول ۲۴ ساعت منتهي به 3۱ تير ماه، ۲۲۹ 
بيمار كووي��د۱۹ جان خود را از دس��ت دادند و 
مجموع جان باختگان اين بيماري به ۱۴ هزار و 
۶3۴ نفر رسيد. 3هزارو۵۸۹ نفر از بيماران مبتلا 
به كوويد۱۹ در وضعيت شديد اين بيماري تحت 

مراقبت قرار دارند. 
همچنين تاكنون ۲۴۲ هزار و 3۵۱ نفر از بيماران، 
بهبود يافته يا از بيمارستان ها ترخيص شده اند. 

اس��تان هاي مازندران، فارس، آذربايجان هاي 
ش��رقي و غرب��ي، خراس��ان رض��وي، البرز، 
خوزستان، لرستان، گلس��تان، كرمان، زنجان 
و ايلام در وضعيت قرمز و اس��تان هاي تهران، 
اصفهان، بوش��هر، هرمزگان، قزوين، مركزي، 
خراسان ش��مالي، همدان، خراس��ان جنوبي، 
س��منان، سيس��تان و بلوچس��تان، اردبيل و 
كهگيلويه و بوير احمد هم در وضعيت هشدار 

قرار دارند. 
لاري بر لزوم رعايت اصول س��ه گانه بهداش��تي 
يعني فاصله گذاري اجتماعي، شس��ت و شوي 
مكرر دست ها و استفاده از ماسك هنگام خروج 
از منزل و حضور در اماكن تجمعي و سربس��ته 

تأكيد كرد. 
  بستري ۱۴ هزار بيمار كرونايي در كشور

به گفته قاس��م جان بابايي، معاون درمان وزير 
بهداش��ت، در حال حاضر حدود ۱۴ هزار بيمار 
كرونايي در كش��ور بس��تري هس��تند و بيشتر 

بس��تري ها افراد ميانس��الاند. وي معتقد است 
به  رغم اينكه تعداد موارد ابت��لا به كرونا افزايش 
يافته اس��ت، اما مرگ و مير بيم��اران، به همان 
نسبت افزايش پيدا نكرده اس��ت. به گفته جان 
بابايي همه بيمارستان ها آماده باش هستند، اما 
بيمارس��تان هايي ك��ه در حوزه كرون��ا فعاليت 
داش��تند بيش��تر اق��دام ب��ه پذي��رش بيماران 
كوويد ۱۹ مي كنن��د. در صورت ني��از، ظرفيت 
همه بيمارس��تان ها به طور كامل براي پوشش 
بيماران كووي��د ۱۹ اختص��اص مي يابد و حتي 
از ظرفيت ه��اي بخش خصوصي ني��ز مي توان 

استفاده كرد. 
  واكسن آماده براي بازار؟

مطالعات و تلاش ها براي ساخت واكسن ويروس 
كرونا از همان روزهاي نخس��ت شناس��ايي اين 
ويروس آغاز شده اس��ت. حالا برخي كش��ورها 
مدعي اند واكس��ن هاي توليدي شان آماده ورود 
به بازار است. روس��يه يكي از اين كشورهاست. 
روز گذشته هم »توسلان تس��اليكوف« معاون 
اول وزير دفاع روس��يه اعلام كرد، اولين واكسن 
ضدكروناي ساخته ش��ده توس��ط دانشمندان و 

كارشناسان نظامي روس آماده شد. 
به گفته وي كارشناس��ان و دانش��مندان مركز 
تحقيقات مل��ي، ارزيابي هاي نهايي در خصوص 
نتايج تس��ت را انجام داده اند و ت��ا همين لحظه 
انتشار اين خبر، در تمامي داوطلبان بدون استثنا 
در مقابل كروناويروس مصونيت ايجاد شده است و 

حالت طبيعي دارند، بنابراين اولين واكسن داخلي 
مقابله با ويروس كرونا آماده است. 

پيش از اين نيز محققان دانشگاه »آكسفورد« در 
ميان ۲۰۰ تيم جهاني كه روي س��اخت واكسن 
كرون��ا كار مي كنند، نتاي��ج اميدواركننده اي را 
در خصوص ساخت واكس��ن كرونا در هفته نامه 

»لنست« منتشر كرد. 
با وج��ود اي��ن ماي��ك رايان، مدي��ر برنامه هاي 
اضط��راري س��ازمان جهاني بهداش��ت معتقد 
است:» حتي اگر واكسني هم در دسترس باشد 
باز هم مس��ئله اصلي توزيع عادلانه آن است. در 
حال حاضر هيچ مكانيسمي وجود ندارد كه بتواند 

واكسن را براي همه در كره زمين تهيه كند.«
طبق اعلام سازمان جهاني بهداشت تاكنون ۲3 
كانديداي واكس��ن كرونا از كشور هاي مختلف 
جهان به تأييد اين سازمان رسيده اند كه در اين 
ميان واكسن دانشگاه آكسفورد پيشتاز بوده است. 
روز گذشته اين دانش��گاه از موفقيت آميز بودن 
آزمايش هاي واكس��ن خب��ر داد و حالا تدروس 
آدهانوم، دبيركل سازمان جهاني بهداشت ضمن 
اس��تقبال و ابراز خرس��ندي از اين اتفاق گفت: 
» نتايج اوليه واكس��ن دانش��گاه آكسفورد خبر 
خوبي اس��ت، اما نبايد چندان به كشف واكسن 

دل خوش كنيم.«
از نگاه وي نبايد منتظر واكسن كرونا باشيم، بلكه 
دولت ها باي��د اقدامات لازم را ب��راي حفظ جان 

مردم انجام دهند. 

مدي��ر برنامه هاي اضط��راري س��ازمان جهاني 
بهداش��ت هم با انتقاد از عملكرد س��ران برخي 
از كش��ور ها در خصوص توليد و توزيع واكس��ن 
كرونا گف��ت:» سياس��تمداران باي��د متعهد به 
توزيع عادلانه واكس��ن هاي كوويد ۱۹ باش��ند، 
آنها الگوي نگران كننده اي را براي اين منظور در 

نظر گرفته اند.«
رايان هش��دار داد حت��ي اگر واكس��ني هم در 
دسترس باشد، باز هم مسئله اصلي توزيع عادلانه 
آن است. در حال حاضر هيچ مكانيسمي وجود 
ندارد كه بتواند واكسن را براي همه در كره زمين 
تهيه كند. وي افزود:»ما مي خواهيم اولويت بندي 
كنيم كه چه كسي در ابتدا واكس��ن را دريافت 
كند، ما براي بهترين اس��تفاده از واكسن ها بايد 

سياست ها و اولويت ها را تغيير دهيم.«
پيش از اين نيز »سوميه سواميناتان« پژوهشگر 
ارشد سازمان جهاني بهداش��ت اعلام كرده بود، 
عرضه انبوه واكسن ضدكرونا در سطح جهان در 
اواسط سال آينده ميلادي )۲۰۲۱( امكان پذير 

خواهد بود. 
روز گذشته سعيد نمكي، وزير بهداشت كه مهمان 
كميسيون بهداش��ت مجلس بود، تنها راه مؤثر 
در مهار بيم��اري كرونا را رعاي��ت پروتكل هاي 
بهداشتي از س��وي آحاد مردم، كسبه و مشاغل 
دانست و توصيه كرد كه همگان براي حضور در 

اماكن عمومي حتماً از ماسك استفاده كنند. 
وي همچنين از توافق با مجلس براي تش��كيل 
كميته مشترك وزارت بهداش��ت و كميسيون 
بهداش��ت براي حل مش��كلات حوزه س��لامت 

خبر داد. 
به گفته وي برخي معاونين وزارت بهداش��ت در 
اين كميته حضور خواهند داشت تا مسائل حوزه 
سلامت در كميسيون بهداشت پيگيري شود و 
اين كميته به عنوان يك اتاق فكر اگر راهكارهاي 
مناسبي را براي حل سريع تر و مناسب تر مسائل 
كشور داشتند، مطرح كنند؛ قطعاً وزارت بهداشت 

هم همراهي خواهد كرد. 
علي ربيعي سخنگوي دولت هم با تأكيد بر اينكه 
رفتار بهداشتي مردم بهتر ش��ده افزود:» نبايد با 
افزايش و كاهش مرگ، رفتار بهداش��تي مردم 
تغيير كند. مطالعات نشان مي دهد اگر ۹۵ درصد 
مردم ماسك استفاده كنند بهتر از اين است كه 

كل كشور را تعطيل كنيم.«
به گفته ربيعي اس��تفاده از ماس��ك ۶۲ درصد 
در جامع��ه، در ادارات ۸۲ درص��د و در صناي��ع 
توليد نيز ۷۸ درصد رعايت مي شود. وي تصريح 
كرد:» زماني آمار ابتلا و مرگ و مير در اثر كرونا 
افزايش ياف��ت كه م��وازي ب��ا آن پروتكل هاي 
بهداش��تي به ميزان ۲۲ درصد كاهش يافته بود. 
ولي در حال حاضر ميزان مراعات پروتكل ها به 
۴۵ درصد افزايش يافته است و اميدواريم همه با 
رعايت پروتكل هاي بهداشتي، به سلامت جامعه 

كمك كنيم.«
ربيعي با اش��اره به اينكه دولت در مورد انعطاف 
از تصميم��ات آمادگ��ي دارد، اف��زود:» دو گانه 
عادي سازي و كاهش مرگ و مير دوگانه درستي 
نيست و اين آمادگي در دولت وجود دارد كه در 

شرايط قرمز تصميمات مقتضي را بگيرد.« 
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نماينده دادستان: فريدون با دريافت رشوه هاي دانيال زاده طوري مديرعامل بانك ها را انتخاب مي كرد 
تا دانيال زاده به تسهيلات مورد علاقه اش دست يابد

رشوهدانيالزادهبهفريدونبرايغارتبانكها

يك ركورد جديد از كرونا، هر 6 دقيقه يك فوتي !

وكلاي علي�زاده 

عليرضا سزاوار
)بازپرس س�ابق   گزارش  2

شعبه ۱۵( عقيده 
داشتند كه اتهام موكلش�ان مبني بر صدور 
رأي ب�ر اس�اس س�فارش اين و آن درس�ت 
نيست؛ چراكه او در موضوع طبري و مشايخ 
تصميمي اتخاذ نكرده و پرونده هاي مربوط به 
مشايخ كه واسط پولشويي بوده را منع تعقيب 
نزده است ! نماينده دادستان اما افشا كرد كه 
عليزاده پرونده طبري و مشايخ را جمع شده 
اعلام مي كند و ب�ه بايگاني مي فرس�تد. در 
دادگاه روز گذشته گفته شد كه طبق گزارش 
اطلاعات سپاه، دانيال زاده به حسين فريدون 
رشوه مي داده است تا فريدون هم مديرعامل 
بانك ه�ا را طوري كه خوش�ايند دانيال زاده 

است، منصوب كند !

سيزدهمين جلسه رسيدگي به اتهامات متهم 
اكبر طبري و ديگر متهمان به رياس��ت قاضي 

بابايي روز گذشته برگزار شد. 
در ابتداي جلسه قاضي بابايي بعد از تفهيم اتهام 
عليزاده، از وكيل متهم خواست دفاعيات خود 

را بيان كند. 
 رشوه ۱3/۵ ميليارد توماني بازپرس

وكيل متهم عليزاده گفت: نماينده دادس��تان 
در جلس��ات قبل گفتند كه شعبه ۱۵ بازپرسي 
كانون پرونده هاي طبري اس��ت، اين درحالي 
اس��ت كه موكل م��ن مش��تاق رس��يدگي به 
پرونده ه��اي طبري نب��ود ! اين وكي��ل اظهار 
داش��ت: در اواخر س��ال ۹۵ دو گزارش توسط 
س��ازمان اطلاعات س��پاه و به فاصله ۴۵ روز به 
دادس��تاني داده مي ش��ود. گزارش اول درباره 
دانيال زاده و فريدون و گزارش دوم درباره ارتباط 

ناسالم دانيال زاده و طبري بوده است. اين گزارش 
به موكل من ارجاع مي شود. پس از بررسي براي 
طبري قرار منع تعقيب صادر مي شود و در اين 
قرار براي دانيال زاده تصميم گيري نشده است. 
دليلي مبني بر گناهكاري موكل من در پرونده 
وجود ندارد. در كيفرخواس��ت آمده اس��ت كه 
موكل م��ن از داني��ال زاده رش��وه 3 ميلياردي 
گرفته است، اما دانيال زاده مي گويد از رشوه 3 
ميلياردي اطلاع ندارد ! وكيل عليزاده همچنين 
گفت: من��ع تعقيب هايي كه توس��ط بازپرس 
)موكل من( صادر شده است، مربوط به طبري 
بوده و در اين منع تعقيب ها حرفي از دانيال زاده 

و مشايخ مطرح نبوده است. 
عبدالعلي محمدي يك��ي ديگر از وكلاي متهم 
علي��زاده هم گفت: گفته ش��ده م��وكل بنده 3 
ميليارد پول گرفته اس��ت كه اي��ن مبلغ با نرخ 
امروز معادل ۱3/۵ ميليارد اس��ت. حال فرض 
بگيريم عليزاده پول گرفته، اين رش��وه را براي 

كدام تصميمش گرفته است؟!
 همكاري حسين فريدون و دانيال زاده

در ادامه اين جلس��ه دادگاه، رس��ول قهرماني 
نماينده دادس��تان گفت: اگر مي گوييم كانون 
پرونده هاي طبري در شعبه عليزاده بوده است 
با مدرك بي��ان مي كني��م. پرونده هاي مهمي 
كه ضاب��ط عليه طبري گزارش كرده اس��ت، در 
اين شعبه بررسي شده اس��ت. افرادي بوده اند 
كه املاك بس��يار نفيس به طب��ري مي دادند 
و ما ديديم پرون��ده اين فرد به ش��عبه عليزاده 
رفته است و فرآيند هاي نادرست در خلال اين 

رسيدگي را لمس مي كنيم. 
قهرماني افزود: در پرونده املاك روما بر اساس 
گزارش اطلاعات سپاه مستندات فني وجود دارد 
كه نشان مي دهد رابطه سوئي ميان دانيال زاده 

و طبري وجود داشته اس��ت. درباره طبري منع 
تعقيب صادر مي ش��ود، پرونده تمام مي شود و 

به بايگاني مي رود!
نماينده دادس��تان گفت: در گزارش س��ازمان 
اطلاعات سپاه در پرونده دانيال زاده و فريدون 
آمده است دانيال زاده به فريدون رشوه داده است 
تا فريدون مديران عامل چندين بانك را منصوب 
كند. در آن گزارش نش��ان مي دهد دانيال زاده 
از بانك رفاه و ملت تس��هيلاتي گرفته است كه 
مشمول اخلال اس��ت، اما عليزاده از بانك رفاه 
و ملت تحقيق نكرده است. چگونه عليزاده منع 

تعقيب زده است؟
در ادامه جلس��ه دادگاه قهرماني اظهار داشت: 
وكلاي علي��زاده مي گوين��د زاهديان)وكي��ل 
دانيال زاده( در دع��وي نفوذ ك��رده و خودش 
پول دريافت��ي از دانيال زاده را برداشته اس��ت 
كه بايد بگوييم داني��ال زاده ۱۲ ميليارد تومان 
را به هركس نمي دهد، يعني مطمئن ش��ده كه 
زاهديان در قبال پرونده اش كه در شعبه عليزاده 
بود مي تواند كاري انج��ام دهد.  قهرماني اظهار 
داشت: وكلاي عليزاده اظهار داشتند كه انتساب 
اتهام پذيرش نفوذ براي عليزاده درست نيست؛ 
چراكه او در موضوع طبري و مشايخ تصميمي 
اتخاذ نكرده است  كه بايد در اين رابطه گفت چرا 
عليزاده در آن موضوع براي مش��ايخ كه واسط 
پولشويي بوده پرونده را جمع شده اعلام مي كند 
و به بايگاني مي فرس��تد؛ پذيرش نفوذ آيا حتماً 

صدور قرار منع تعقيب است؟!
در ادامه نماينده دادستان گفت: جميع قرائن، 
گوياي پذيرش نفوذ است. اين پرونده در چهار 
ماه جمع شده است، در حالي كه شما مي دانيد 
كه پرونده از مرحله دادسرا تا تجديدنظر چقدر 

طول مي كشد. 

 نگاه ۱0 ميلياردي بازپرس قاسم زاده
در ادامه قاضي از متهم حاجي رضا )متهم رديف 
بيست و يكم كه به مشاركت در پرداخت رشوه 
به بازپرس قاسم زاده به مبلغ ۲۸ ميليارد ريال 
متهم است( خواست در جايگاه قرار گيرد و بعد 
از تفهيم اتهام به وي، از او خواس��ت توضيحات 

خود را بيان كند. 
متهم حاجي رضا گفت: هيچ يك از اتهامات وارده 
را قبول ندارم؛ بنده تا به امروز آقاي قاسم زاده را 

نديده بودم و فقط آقاي زاهديان را ديدم. 
وي ادامه داد: در جريان پرونده اي كه در راستاي 
شكايت مركز توسعه تجارت بود من و شريكم به 
مشكل برخورديم كه آقاي زاهديان به من گفتند 
مي توانيم مشكل تو را حل كنيم، اما 3ميليارد 
بايد بدهي! س��هم م��ن از اين 3 ميلي��ارد،۱/۵ 
ميليارد است. زاهديان و شريكم من را سركيسه 

كرده اند!
قاضي خط��اب به اي��ن متهم گف��ت: پولي كه 
پرداخت كردي به عنوان حق الوكاله بوده است؟
اين متهم گفت: نه، اين را به عنوان حق الوكاله 

پرداخت نكرده بودم. 
قاضي خطاب به اين متهم گفت: رأي را چگونه 

دريافت كرديد؟
متهم پاسخ داد: از طريق سامانه ثنا

نماينده دادس��تان خطاب به متهم گفت: اسم 
قاسم زاده در پرونده چطور آمده است؟

مته��م حاجي رضا گف��ت: قاس��م زاده را براي 
اولين بار يكي از دوس��تانم معرف��ي كرد و قرار 
بود به دوس��تم يك ميليارد بده��م تا موضوع 
حل ش��ود، اما در روز آخر دوستم به من گفت 
من قبول نمي كنم ! اينها نگاهشان ۱۰ ميليارد 
تومان اس��ت! دوس��تم گفت اين را قاسم زاده 

گفته است. 

جوسازي ربات ها عليه قوه قضائيه !
به گفته سخنگوي قوه قضائيه در فضاسازي هاي
اخير، گروه هاي ضد انقلاب و ذيل اين گروه ها

ربات ها يكه تازي مي كردند
به گفته س�خنگوي قوه قضائيه، اين قوه ثابت ك�رده در چارچوب 
ضوابط و مقررات قانوني، هم آنجايي كه بايد، اهل اغماض است و هم 
آنجايي كه لازم است با عناصر اغتشاشگر برخورد قانوني مي كند. 
سخنگوي قوه قضائيه در گفت وگو با بخش خبري ۲۱ در خصوص صدور 
احكام اعدام اخير اغتشاش��گران گفت: از ابتداي حوادث آبان ماه۱3۹۸ 
مكرراً اع��لام كرديم كه بين اعتراض و اغتش��اش تف��اوت قائليم و صف 

اعتراض كنندگان را از صف اغتشاشگران جدا كرديم. 
غلامحسين اس��ماعيلي افزود: در بين اغتشاشگران هم ميان افرادي كه 
داراي جرائم س��بك بودند، با افرادي كه مرتكب جرائم س��نگين شدند، 
تمايز قائل شديم. بسياري از اعتراض كنندگان به هيچ عنوان تحت تعقيب 

قرار نگرفتند. 
وي تصريح كرد: برخي از كساني كه در جريان اغتشاشات توسط پليس 
بازداشت شده بودند، وقتي معلوم ش��د صرفاً جزو معترضين بوده اند، در 
حداقل زمان آزاد ش��دند؛ اما دستگاه قضا با اغتشاش��گران و كساني كه 
امنيت جامع��ه را به مخاط��ره مي اندازند، ناموس م��ردم را دچار رعب و 
وحشت مي كنند، اموال عمومي را به آتش مي كشند و جرائم خشن انجام 

مي دهند، تعارف ندارد. 
اس��ماعيلي ادامه داد: ثابت كرده ايم كه در چارچوب ضوابط و مقررات 
قانوني، هم آنجايي كه بايد اهل اغماض باش��يم، اغماض مي كنيم و هم 
آنجايي كه بايد صداي اعتراض را بشنويم، گوش شنوا داريم و آنجايي هم 
كه بايد با عناصر اغتشاشگر برخورد قانوني شود، در چارچوب ضوابط و 

مقررات قانوني اتهامات اين قبيل از افراد را حتماً رسيدگي مي كنيم. 
 بنا بر آنچه  وظيفه قانوني ماست، به تعبير مقام معظم رهبري بر مبناي 
حق و عدالت حكم صادر و فرآيند هاي قانوني صدور حكم را هم مراعات 
مي كنيم. نتيجه اين روند دادرس��ي حكمي اس��ت كه قاضي بر اس��اس 
مستندات پرونده، دلايل، اقارير متهمان و دفاعيات آنها و وكلا و بر مبناي 
قانون صادر مي كند و آن را بايد همه بپذيريم و تسليم رأي دادگاه باشيم. 
وي در پاسخ به سؤالي مبني بر اينكه چقدر فضاي رسانه اي در تصميم 
قضات مؤثر است، بيان داشت: قبل از اينكه فضاي رسانه اي پيرامون اعدام 
سه اغتشاشگر در اين حد گسترده شود، اعلام كرديم كه راه هاي قانوني 
براي اعاده دادرسي وجود دارد. البته در مورد اينكه نتيجه چه خواهد بود، 
پيش داوري نمي كنيم؛ عادت كرده ايم به دور از هياهو و جنجال و توجه 

به فضاسازي تصميم قضايي بگيريم. 
س��خنگوي قوه قضائيه با تأكيد ب��ر اينكه تصميمات ما ب��ه هيچ عنوان 
تحت تأثير فضاس��ازي ها نبوده و نخواهد بود، گفت: در فضاس��ازي هاي 
اخير، عوامل متعددي وجود دارد. برخي از اين عوامل، عناصر ضد انقلاب و 
جريانات معارض و امپراطوري رسانه اي دشمنان انقلاب و نظام هستند كه 
اصلاً گوشمان به حرف آنها بدهكار نيست. ذيل اين گروه، اصلاً كسي وجود 
ندارد؛ ربات ها هستند كه ارزشي به عنوان جايگاه رسانه اي ندارند! منتها 
اعداد و ارقام را بالا مي برند. عده اي از اين افراد هم ناآگاهانه به اين جمع 
پيوستند كه ما از اين گروه گله داريم كه چرا بدون اطلاع و تحقيق وارد 
اين فضا شدند. عده اي هم دلسوزان بودند كه از ما انتقاد كردند و ما انتقاد 
دلسوزان جامعه را مي پذيريم و قبول مي كنيم. چه بسا در فضاي رسانه اي 
مي توانستيم بهتر از اين عمل كنيم و عملكرد مناسب تري داشته باشيم. 
وي اف��زود: در همين چهار ماهه اول امس��ال كه ش��رايط كرونايي هم 
داشتيم، بيش از ۴ هزار درخواست اعاده دادرسي تقديم ديوان عالي كشور 
شده است. آنچه در اين پرونده هم تا الان مطرح شده، تقديم درخواست 
اعاده دادرسي از سوي وكلاي متهمان و پذيرش بررسي پرونده از جهت 

تجويز يا عدم تجويز اعاده دادرسي از ناحيه ديوان عالي كشور است. 
اسماعيلي اظهار كرد: از بيش از ۴ هزار درخواستي كه ديوان عالي كشور 
بررس��ي كرده، بيش از ۸۵ درصد را بعد از بررس��ي اعلام كرده كه رأي 
درست بوده است و اصلًا قابليت بررسي مجدد ندارد و درخواست اعاده 
دادرسي را رد كرده و كمتر از ۱۵ درصد از درخواست هاي اعاده دادرسي 
را اصطلاحاً تجويز كرده و گفته است اين پرونده اقتضا دارد كه بار ديگر 
توسط دادگاهي ديگر مورد رس��يدگي قرار گيرد كه در اين كمتر از ۱۵ 
درصد به دادگاه هم عرض مي رود و دادگاه هم عرض رس��يدگي مجدد 
انجام مي دهد. ممكن است اين دادگاه هم همان حكم را بدهد يا مجازات 
ديگري را وضع كند. پس اين يك موضوع كاملًا پذيرفته ش��ده در بستر 

قانوني است. 
وي افزود: در اين پرونده هم تقاضاي وكلاي محكومان براي اعاده دادرسي 
به ديوان عالي كش��ور ارائه شده و ديوان هم درخواس��ت آنها را از حيث 
بررسي تجويز يا عدم تجويز اعاده دادرسي پذيرفته است. تصميم ديوان 
عالي كشور بعد از مطالبه پرونده و بررسي مس��تندات و اوضاع و احوال 
پرونده اتخاذ و اعلام خواهد شد كه آيا اعاده دادرسي رد يا تجويز مي شود. 
اگر اعاده دادرسي از سوي ديوان عالي كش��ور پذيرفته شود، پرونده در 

دادگاه ديگري مورد رسيدگي قرار مي گيرد. 

حسین سروقامت

خجالتي ب�ود و منفعل و كمرو؛ از آن دس�ته آدم ه�ا كه وقتي 
وارد جمعي مي شوند، صورتش�ان مثل لبو گُل انداخته، سرخ 

مي شود!
ه�ر چ�ه اص�رار مي ك�ردم ب�ه روانش�ناس مراجع�ه كن�د، 

نمي پذيرفت.  
عقايد عجيبي داش�ت؛ پوس�يده و نخ نما. . . مي گفت مگر من 

رواني ام كه به روانشناس مراجعه كنم؟!
ديدم نه. . . اينطور نمي ش�ود. مي دانس�تم به فوتبال بي علاقه 
نيست. يك تيم پر ش�ر و ش�ور پيدا كردم و نقَبي زدم ميان او 

و آن تيم. 
مدتي از او بي خبر بودم. روزي زنگ زد و گفت امروز مس�ابقه 

داريم، مي آيي ورزشگاه؟ 
با كمال ميل دعوتش را قبول كردم و رفتم. 

آنچه مي ديدم، برايم كاملًا غريب بود. اين آدم فعال و پرهياهو 
كجا و آن آدم خجالتي كجا؟!

. . . گاهي بيش از اين وظيفه اي نداريم؛ آدمي خاص را در مقطعي 
خاص به يك جاي خاص وصل كنيم، همين!
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در خانه بمانيد اما با اينترنت گران !
گران كردن غير مجاز بهاي اينترنت از س�وي اپراتورها در شرايط 
ويژه شيوع بيماري كرونا كه لازم است فاصله گذاري اجتماعي بيش 
از گذشته رعايت شود، از هر جهت بي تدبيري محض است. توصيه 
همه جانبه دولتي ها به كاهش تردد و در خانه ماندن براي كاس�تن 
از بار بيماري كرونا و انجام امور به صورت مجازي و غير حضوري با 
افزايش قيمت اينترنت در تضاد است. اين اقدام ماهيگيري از آب 
گل آلود است كه علاوه بر اعتراض سازمان حمايت مصرف كنندگان و 
توليدكنندگان، صداي نمايندگان مجلس را هم در آورده است. لازم 
است تا وزير ارتباطات به صورت ويژه به اين موضوع رسيدگي كند. 
گراني پشت گراني صداي اقشار كم درآمد را درآورده است؛ شيوع بيماري 
كرونا و افزاي��ش آمار مبتلاي��ان و جان باختگان رعاي��ت بيش از پيش 
فاصله گذاري اجتماعي را مي طلبد. بسياري از مراكز و دستگاه ها با ابلاغ 
بخش��نامه دور كاري به كارمندان توصيه كرده اند با استفاده از اينترنت 
كارهايشان را انجام دهند. بخش زيادي از خدمات اداري ارائه شده به مردم 
هم به صورت مجازي صورت مي پذي��رد. نهاد هاي مردمي هم در تلاش 
هستند تا با ارائه خدمات مردم را به ماندن در خانه تشويق كنند. در اين 
شرايط ويژه تمامي مسئولان ستاد مقابله با كرونا همواره تأكيد مي كنند 
كه مردم كمتر در معابر حاضر شوند. انجام غير حضوري امور و استفاده از 
اينترنت و ارائه تسهيلات براي كاستن از بار بيماري كوويد ۱۹ مي تواند از 
خسارت هاي سنگين اين بيماري بكاهد.   حالا اما ارائه كنندگان اينترنت 
دست به دس��ت هم داده اند و در اين ش��رايط كه اس��تفاده از اينترنت 
افزايش يافته است، قيمت ها را بالا كشيده اند. اپراتورهاي همراه به جاي 
ارائه تس��هيلات ارزان قيمت، كاربران را نق��ره داغ كرده اند. اين افزايش 
زير پوستي قيمت ها با مخالفت رئيس سازمان حمايت مصرف كنندگان 
و توليدكنندگان مواجه شده است و اين مسئول طي نامه اي به مديران 
عامل ش��ركت هاي ارتباطات س��يار و خدمات ارتباطي ايرانسل از آنان 
خواسته تا فوري، نحوه فروش و قيمت بسته هاي اينترنت را مطابق روال 
قبل از تاريخ ۱3 تيرماه اجرا كنند.   افزايش قيمت اينترنت حتي صداي 
برخي نمايندگان را نيز در آورده است. در اين خصوص لطف الله سياه كلي 
عضو كميسيون صنايع و معادن مجلس با بيان اينكه اپراتورهاي همراه 
در شرايط كنوني به دنبال ماهيگيري از آب گل آلود هستند، گفت: شيوع 
ويروس كرونا جبر اس��تفاده از اينترنت را افزايش داده و در حال حاضر 

اينترنت جزئي از سبد كالاي زندگي روزمره شده است. 
وي با انتقاد از گراني اينترنت همراه گفت: در شرايط كنوني و با توجه به 
نابساماني بازار، گراني اينترنت همراه نيز باري مضاعف بر دوش مردم 
شده، اين در حالي است كه بايد با ايجاد زيرساخت هاي مناسب زمينه 
دوركاري و انجام امور اداري از طريق اينترنت را بيش از گذشته فراهم 
كرد.  نماينده مردم قزوين در مجلس شوراي اسلامي گراني اينترنت 
هم��راه را غيرقابل توجيه دانس��ت و افزود: وزير ارتباط��ات و فناوري 
اطلاعات بايد به موضوع ورود كند و از سوءاستفاده اپراتورها در شرايطي 

كه مردم با گراني روزانه كالاها روبه رو هستند، جلوگيري كند. 
وي با بيان اينكه در حال حاضر اينترنت به جزء لاينفك زندگي مردم 
تبديل شده است و ابزار كار بسياري از مشاغل است، اضافه كرد: فضاي 
مجازي به عرصه زندگي تبديل ش��ده بنابراين اين خدمت كه يكي از 
اصلي ترين نيازهاي جامعه است بايد با قيمت مناسب در اختيار مردم 
قرار گيرد.   مهار غول گراني خواسته مردم و در نطق مسئولان است، اما 
برخي دستگاه هاي زير مجموعه دولت گويا هرگونه كه مي خواهند با 

مردم رفتار مي كنند.  

براي شهيد »مقدس«
 پاسدار رشيد ديگري در قامت پزشك دلسوز و ايثارگر نيروي قدس سپاه 
به نام دكتر سيد حس��ين  رضا)مقدس( عزيزي در مسير خدمت و نجات 
هم وطنانمان از بيماري كرون��ا مظلومانه و غريبانه از مي��ان ما رفت و به 
خواست الهي به درجه رفيع شهادت نائل آمد تا روح بي قرارش به روح بلند 
فرمانده اش شهيد قاسم سليماني بپيوندد. او كه پاسدار حقيقي اسلام، قرآن 
و ولايت بود، انساني خوش��نام، آرام، متين، كم حرف، با حوصله، متواضع، 
مهربان، دلس��وز و به معناي واقعي كلمه انس��اني پاك و مقدس و نمونه 
تمام عياري از يك بنده صالح و سالم خداوند بود كه اولين فضايل اخلاقي، 
تربيتي، بن مايه هاي ديني و مذهبي و رفتار انقلابي گري و ولايت مداري را 
از محضر پدري فرا گرفت كه در اخلاق و رفتار، مذهبي و انقلابي بودن الگو 
و استاد تمام عيار است. اين شهيد عزيز كه بزرگ ترين ويژگي او شناخت 
دقيق اقتضائات خدمت و عمل بهنگام بود، همچون شهداي دفاع مقدس 
اگر چه عمري كوتاه اما پربركت خود را با تعهدي استوار و ايمان راسخ به 
ولايت، اصول و ارزش هاي انقلاب اسلامي و لزوم پاسداري از دستاوردهاي 
آن در لباس مقدس پاسداري و در قامت كادر درماني بيمارستان بقيه الله كه 
امروز از آن به عنوان مدافعان خط مقدم سلامت نام مي برند، ادامه داد و در 
لبيك به رهبر فرزانه انقلاب، پس از بهبودي از بيماري كرونا كه به آن دچار 
شده بود مجدد در صحنه عمل به تكليف و خدمت حاضر شد و جان خود 
را فدا كرد و در زمره شهداي سلامت، برگ زريني براي خانواده ولايي خود 
و افتخاري ديگر براي روستاي شهيد پرور زاويه سادات شهرستان خلخال 
به ارمغان آورد. بايد به اين نكته مهم اشاره كرد كه سيره مدافعان سلامت 
و شهداي خدمت همانند سيره شهداي دفاع مقدس است كه انسان را به 
ياد ايثار و فداكاري هاي عزيزاني مي اندازد كه در راه مبارزه با كفر و نفاق و 
دشمنان نظام اسلامي با عشق و شور به ديدار حق مي شتافتند تا انقلاب و 
نظام اسلا مي  و همچنين آسايش و امنيت ملت بزرگ ايران آسيب نبيند. 
به هر حال خط سرخ شهادت همان خط نوراني است كه در دفاع مقدس 
جان هاي جوانانِ با اخلاص و با معرفت به خون آغش��ته مي شد و امروز با 
فداكاري، ايثار و از جان گذش��تگي مدافعان در عرصه خدمت و سلامت، 
مكتب شهدا به روي عاشقان دروازه اي گشوده دارد تا مدافعان غيرتمند و 

انقلابي از فيض عظيم شهادت بي نصيب نمانند. 

سید علي مرادخاني

داماد وزير با اتهامات سنگين گريخت !
علي اشرف رياحي، داماد محمدرضا نعمت زاده )وزير سابق صنعت، 
معدن و تجارت( متواري شده است و از حضور در دادگاه سرباز مي زند. 
پرونده فساد در پتروشيمي يكي از پرونده هاي به نسبت قديمي است 
كه از روز دوشنبه رسيدگي مجدد به آن آغاز شده و قرار است در يك 
ماه آينده حكم آن صادر شود.  رضا حمزه لو، مدير وقت شركت بازرگاني 
پتروشيمي، مرجان شيخ الاسلام آل آقا و علي اشرف رياحي )به صورت 
شريكي( بخشي از ارز پتروشيمي ها را به حساب هاي شركت هاي خود 

منتقل كرده و به سوءاستفاده مشغول بودند. 

جريمه 600 درصدي فاضلابي !
ابريشم باف از تهران: گران فروشي شركت آب و فاضلاب تهران 
با جريمه هاي ب��الاي ۵۰۰ درصدي به بهانه افزاي��ش مصرف آب ! 
مصرف آب من اين دوره نسبت به ميانگين دوره هاي قبل ۲۵ درصد 
افزايش داشت، ولي براي آب ۵۰۰ درصد و دفع فاضلاب ۶۰۰ درصد 
جريمه شدم ! به صورت تصاعدي اين قيمت افزايش داشته است كه 

منطقي نيست. 

زهرا چيذري
  گزارش  یک

باشگاه خبرنگاران جوان

بیژن يانچشمه 


